
Møde i HHST                               

 

Dato: 16. november 2023  Sted: Læringshuset, Tistrup  Kl. 18.00  
Deltagere: Jens, John, Lars, Per, Tove, Anton 
Afbud: Morten 
Referent: Lars 

Punkt Noter 
1. Godkendelse af referat fra sidste møde samt 

dagsorden 
Ingen kommentar til referat fra sidste møde d. 
21.08.2023 afholdt i Tistrup. 
 
Referat fra sidst godkendt + dagsorden godkendt. 
  

2. Regnskab v/Per HHST har en kasse beholdning på ca. 57.596,97,- 
 
Se posteringsark er vedlagt som bilag 1. 
 
Per gennemgik regnskabsarket for 2023, se bilag 2 
 
Per forslog en fordelingsnøgle på 44.000 / HHST 
 
Det blev vedtaget at fordelingen bliver 11.000,- pr. by, 
Per overfører 4 x 11.000,- til Hodde, Horne, Sig og 
Tistrup. 
 
Det blev også besluttet at alle 4 byer udarbejder en 
ansøgning på de 11.000,- der kommer via 
fordelingsnøglen 
  

3. FUR v/Morten 
FUR møde d. 23/11 2023 
Vi har ikke modtaget dagsorden 
 
FUR mødet d. 6/9 2023 
Referat udsendt tidligere  
 

Til info: 
Lisbeth er ikke længe vores kontaktperson fra 
kommunen. 
 
Samir, er ny kontaktperson fra kommunen 
 
Savner bedre kommunikation, iht. Lisbeth + bla. hvor 
udviklingsrådene hører til. Denne kommunikation brist 
tages med på møde med Varde kommune i starten af 
december 
 
Næste Fur møde er torsdag d. 23. november, Morten 
deltager fra HHST 



4. Orientering Planstrategi v/Morten og Anton Anton og Morten var på besøg på Materielgården i Sig i 
august. 
 
Hovedtemaet - For meget jord er lagt ud som 
byggegrunde! (Kommer mere info herom senere)  
 
Ellers ikke så meget at berette om fra mødet. 
 
Materiale fra mødet er rund sendt 
 

5. Jubilæum Vestjyske Længdebane v/Jens Der er jernbane jubilæum i 2025 for Varde Kommune – 
Jens skal lavet et overslag om hvad der skal budgetteres 
med i forbindelse med jubilæet, sammen med Carsten 
Remmer. 
 
Planen er at der skal laves noget lokalt om fredagen i 
byerne og med en større arrangement i Varde lørdag 
aften. 
 

6. Ansøgninger, Orientering 
Vi har på mail godkendt ansøgning fra Tistrup 
(Fordeling af penge) 

 
 

Fordeling af restbeløb uddeles efter fordelingsnøglen i 
pkt. 2 
 
Tove: 
Mandag 18. november er der borgermøde i Sig og Sig 
kommer med en ansøgning på forplejning fra mødet – 
Ansøgningen blev forhåndsgodkendt 
 
Jens: 
Tistrup kommer med en ansøgning efter nytår – til intro 
møde til nye vejformænd, Ansøgning blev 
forhåndsgodkendt 
 

7. Opdatering af vores hjemmeside v/Anton Anton laver en opdatering af hjemmesiden – Alle 
referater ligges på hjemmesiden fremadrettet. 
 
”Kom visit Varde” linket kommer på hjemmesiden, 
aftalt igennem Ruban netværket. 
 

8. Møde med Udvalget for Plan og Teknik  
d. 12/12 2023 17:00 – 18:00 
Bytoften 2, 6800 Varde  
i mødelokalet ”Skallingen” 
 

Mødepunkter afklaret på Teams hvor 5 punkter er 
afklaret til mødet. 
 
PS: Husk afklaring med kommunikation fra pkt. 3 
 
Mødet er flyttet en gang. 
 

9. Høring FIK-politikken 2023 
Sender vi noget? 

Vi sender ikke et høringssvar fra HHST 



10. Statusændring til forslag for 
kommuneplantillæg Sig 
Hvor sender vi det hen? 

Vi videresender efter bedste evne alle informationer 
videre til interessenter i lokalsamfundene – Ingen 
forpligtelser, men jo bredere desto bedre. 
 
Struktur er en vigtig del her, for at sørge for at formidle 
viden lokalt. 
 

11. Invitation til landdistriktspolitisk borgermøde 
Vil vi deltage? 
 

Vi deltager ikke fra HHST 

12. Mødekalender 
Møde med Udvalget for Plan og Teknik 
12/12 2023 17:00 – 18:00 
 
FUR 23/11 2023 
 
Efterårsmøde med Byråd og Udviklingsråd  
4/12 2023 17:00 – 17:30 
 
Kick-off møde om ”Varde2030”  
4/12 2023 17:30 – 21:00 
 

FUR 23/11 2023 
Morten deltager 
 
Efterårsmøde med Byråd og Udviklingsråd - 4/12 2023 
17:00 – 17:30 
Alle er velkommen – Vi kan koordinere sammen på mail  
 
Kick-off møde om ”Varde2030” - 4/12 2023 17:30 – 
21:00 
Alle er velkommen – Vi kan koordinere sammen på mail  
 
Møde med Udvalget for Plan og Teknik - 12/12 2023 
17:00 – 18:00 
Alle er velkommen 
 

13. Bordet rundt 
  

Hodde: 
Ingen info fra Hodde denne gang 
 
Horne:  

• Der er 9 storke på Horne Skoles gavl.  

• 2.-3. sept. Nordisk Hundeudstilling 1250 hunde 

fordelt på 191 racer og ca. 3000 personer 

overværede udstillingen i Hornehallen. 

• september afholdes Børnedyreskue på 

Ringkøbingvej  

• Høstfesten i nye klæder - 30. sept. blev aflyst 

grundet manglende tilslutning.  

• 10.-11. nov. Aktiv nat arrangeret af 4H fra fredag kl. 

20 til lørdag kl. 08.00 

• Horne Sognearkiv og Hornelunds Venner afholdt 

billedaften på Hornelund. 

• 28.10 Halloween i Vikingelunden  

• 28.10. Højskoledag afholdt med Katrine Lilleør og 

Jacob Vester af de 4 menighedsråd. 

• 4. november var der Revy i Hornehallen 

• Forskønnelse af Smedegrunden er i gang. 



• Idrætsparken har monteret solceller på nyindkøbt 

lagerhal. 

• Vision 2030 begynder at røre på sig, har indsamlet 

ca. 1.300.000 kr. til aktivitetsområder i Horne og 

ved skolen.  

• 7. nov. afholdt Formandsmøde med et lille foredrag 

om medlemshvervning og fastholdelse af 

medlemmer. (Frivillighuset & Selvhjælp i Varde)  

• Fremadrettet er planlagte julearrangementer i alle 

afskygninger som julemarked , julekoncerter, 

fællesspisninger  og juleoptog. 

Sig: 
Vækstgruppen 

• Helhedsplan – Der er indkaldt til Borgermøde d. 20. 
nov. Der er bevilliget 2,2 mil til forskønnelse af Sig 
bymidte. Planerne er klar og vi bliver fremvist til 
mødet. 

• Helhedsplan – Sammenlægning af skole, børnehave 
og kulturliv har fået bevilliget 500.000,- til selve 
proces og masterplanlægningen. 

• Sig naturpark - har fået LAG midler til etablering af 
toiletbygningen, ca. det halve beløb, der søges 
fortsat for at få indhentet det sidste på ca. 37.000,- 

• Boliger til alle – Projektet med lejeboliger 
Kastanjevangen nu godkendt og forventes at starte i 
forsommeren 2024. 

• PR/medie gruppe er etableret, gruppen er en 
forlængelse af hjemmesidegruppen. 

• Ny hjemmeside etableret og skudt godt i gang. 
 

Borgerforeningen: 

• I samarbejde med Brugsen, Kvickly og gode frivillige 
er det lykkes at få skabt opmærksomhed og øget 
handel i Sig Brugs. Ny butiksudvalg er også fundet. 

• I samarbejde med Signinn afholdes der oktoberfest 
og julefrokost. Der har og er god tilslutning. 

• Sig borgerforening har bevilliget støtte til en 
udvendig scene ved skolens musikcontainere, som 
vil blive indvies med et arrangement næste 
sommer. 

• Der har været Halloween arrangement med 80 børn 
og 40 voksne tilmeldt. Alle flot udklædte og afholdt 
med succes. Afsluttet med fællesspisning og hygge 
på skolen. 



• Solid tilslutning til snerydningsordning, der 
administreres af borgerforeningen. Snerydning 
købes på timebasis hos en lokal entreprenør. Og 
følger den kommunale ordning mht. udkald. 

• 2 minus1-vej mellem Sig og Thorstrup er sat i drift. 
STIF: 

• Afholdes af Julebanko d. 15. november, rigtig god 
opbakning til arrangementet og en del præmier fra 
de lokale erhvervsdrivende.  

 
Tistrup: 

• Branding film for Tistrup specifikt og området i al 

almindelighed er udarbejdet og er på SoMe. 

Derudover er Bosætningskonsulenterne i Varde 

Kommune kontaktet for dels at sikre at 

markedsføringen fungerer optimalt og er kendt af 

alle interessenter (virksomheder, foreninger, 

butikker med videre). Oplæg udarbejdes sammen 

med Tistrup mediehus og det forventes at blive 

præsenteret til virksomhederne den 11. December 

Hvis det giver mening, så vil vi presse på for at får 

det ud til alle andre udviklingsråd, således de også 

forbindes. 

• Samarbejde om vedligeholdelse af vandresti 

mellem Tistrup og Hodde – aftale indgået. Der 

søges om penge til maskiner/værktøj. 

• Status omkring forøget grundkapital til almene 

boligforeninger 

• Tistrup området forventes at blive inviteret til at 

have en plads i brugerrådet i COOP´s folkeskov syd 

for byen 

• Tistrup arbejder på at få gennemført flere af 

projekterne fra udviklingsplanen 

• Afholdt arbejdsdag i anlægget afhold med diverse 

vedligehold og indvielser af 2 x insekthotel  

• Halloween arrangement gennemført som 

“klistermærkekampagne” 

• Letbæk Mølle solgt til Danmarks Naturfond /TEB og 

HS er inviteret ind i Brugerrådet, 

• Møde med Vejformænd afholdes i januar  

• Lokale repræsentanter i Varde Handel har haft 

møde med Varde Kommune om ny skiltningspolitik 

og retningslinjer. 

  



14. Evt. 
 
  

Evt. blev drøftet på mødet.  

15. Næste møder 
 

Anton kommer med forslag til næste års 
bestyrelsesmøder i HHST efter FUR mødet i november 
da HHST møderne planlægges at ligge 14 dage før FUR 
møderne. 
 
Generalforsamlingen er aftalt til torsdag d. 18. april 
2024.  
 

16. Emner til kommende møder Ingen emner pt. 

 


